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Společenská kronika

Listopad
• pan Kohout Václav – 75 let

• paní Bláhová Marie – 75 let

• pan Ciepluch Reinhardt – 70 let

• paní Kašová Eva – 70 let

• pan Smatana Pavel – 65 let

• paní Valešová Martina – 60 let

• pan Živný Milan – 55 let

• paní Dvořáková Radomíra – 55 let

• paní Hanzlíková Pintová Soňa – 50 let

• pan Klöpsch Martin – 50 let

Prosinec
• pan Linhart Erich – 80 let

• paní Müllerová Alena – 70 let

• paní Straňáková Hana – 65 let

Leden 2025
• pan Kováč Ladislav – 70 let

• paní Kršiaková Hana – 55 let

• pan Ješko Marian – 55 let

Únor 2025
• paní De Stefanisová Jiřina – 70 let

• paní Lajtnerová Eva – 65 let 

• paní Hodinářová Jana – 65 let

• paní Svobodová Miroslava – 65 let

• paní Lukačovská Martina – 55 let

• paní Kuncová Jana – 50 let

Narození
• Květen – Huňady Lea

• Červenec – Kužílková Anna

• Srpen – Guske Nina

Zesnulí
• Duben – paní Kudláčková Soňa 

• Červenec – pan Meskař Milan

• Srpen – paní Uhlířová Jindřiška

• Září – paní Camprová Anna  

 pan Mitro Michal 

 paní Holková Jaroslava

 pan Vinter Karel

Jubilanti
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Rudé Armády čp. 80 431, 44 Droužkovice

Současnost
Počasí v uplynulém čtvrtletí
Počasí v posledním červnovém týdnu, kdy 

panovaly tropické teploty stoupající až k třiceti 

pěti stupňům Celsia, vystřídalo prudké ochlaze-

ní. Prázdniny sice začaly ještě s teplotami přes 

třicet stupňů, ale už druhého července přišlo 

prudké ochlazení. Byl to doslova teplotní sešup 

v průměru o deset stupňů. To s sebou přineslo 

časté dešťové přeháňky. Z počátku byly bouřko-

vého charakteru, později díky studené frontě. 

Nepříznivé počasí trvalo do poloviny července, 

pak opět nastoupilo tropické počasí. Teploty už 

dopoledne přesahovaly hranici třiceti stupňů  

a ani v noci neklesaly pod dvacítku. Podle mete-

orologů bylo z dlouhodobého hlediska  

v průměru o zhruba 3,5 stupně tepleji než ob-

vykle. Současně se ale objevovaly velmi silné 

bouřky. Nejteplejším dnem letošního léta byla 

neděle 27. července, kdy teplota na čidle umís-

těném na budově obecního úřadu vystoupala až 

na 37,1 stupňů Celsia. Poslední pracovní týden 

v červenci nás ale opět čekal propad až o deset 

stupňů. Některá místa republiky opět zasáhly 

bouřky, kdy opravdu vydatně pršelo. Avšak po-

slední víkend sedmého měsíce a začátek srpna 

byl opět tropický. 

Ani srpen nebyl výjimkou. Tropické teploty 

s velmi silnými bouřkami střídaly opět velké 

propady. U nás však pršelo opravdu minimálně. 

Čtrnáctidenní „tropy“ s velmi slabými srážkami 

opět vysušily trávníky na troud a nezvykle brzy 

začaly díky suchu opadávat i stromy. Úlevu od 

úmorných veder nám přinesla až poslední srp-

nová dekáda. 

I začátek září byl nezvykle teplý. Výrazně nad-

průměrné teploty, vyšší až o deset stupňů než je 

v tomto období běžné, zahájily nový školní rok  

a na mnoha místech opět trhaly rekordy. Avšak 

na začátku druhé dekády přišly zase výrazně 

podprůměrné teploty. Příčinnou strmého teplot-

ního pádu byly hned dvě studené fronty.  

Nad Českou republikou i střední Evropou se pro-

jevily dopady zajímavé meteorologické situace. 

S ochlazením dorazily k nám podzimní deště  

a velmi silný vítr. Kromě velmi nízkých teplot 

byly hlavním průvodním jevem právě vydatné 

srážky. Ty se začaly objevovat ve východní polo-

vině území už ve čtvrtek 12. září, nejintenzivnější 

deště ale byly v pátek 13. a v sobotu 14. září.  

Za dvacet čtyři hodin zde spadlo až kolem jed-

noho sta milimetrů srážek, v sobotu přes sto  

a v Jeseníkách dokonce až sto sedmdesát mi-

limetrů. A to už byly extrémní úhrny, které za-

příčily vylití vod z koryt a na některých místech 

republiky i protržení hrází. Následovaly povodně, 

které byly ještě ničivější než v roce 1997. Pod vo-
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Zastupitelstvo obce a uplynulé čtvrtletí

dou se ocitlo i několik velkých měst jako Krnov, 

Opava, Ostrava, Jeseník či Bruntál. Pro některé 

obce zejména v Jeseníkách, ale i na Šumavě  

a Frýdlantsku byly povodně devastující. Stoletou 

vodu zaznamenalo padesát pět měřících míst. 

Nejhůře postiženými kraji ale byly Moravsko-

slezský a Olomoucký. Zasažena nebyla ale jen 

Česká republika, nýbrž celá střední a jižní Evro-

pa.

Tato přírodní katastrofa zvedla velkou vlnu soli-

darity. Spousta organizací jako např. ADRA,  

Člověk v tísni, Červený kříž, Charita ČR či Diako-

nie ČCE vypsala veřejné sbírky na pomoc lidem 

postiženým povodněmi. Vyplaveny či zničeny 

byly ale také úřady, školy, školky, tábory, kluby, 

firmy či dobročinné organizace. Na odstranění 

následků ničivých povodní bude potřeba obrov-

ská pomoc. Ta se okamžitě rozběhla na plné ob-

rátky. Rozdělila se na finanční sbírky, příspěvky 

do Potravinové banky a dobrovolnickou účast. 

Také naše obec se chystá přispět. Pomoc za-

topeným vyhlásila také MAS Sdružení Západní 

Krusnohoří, z.s., která má sídlo v naší obci.  

Podrobnější informace na: https://www.mas-

kaszk.cz/aktualne-1/pomoc-zatopenym-1063cs.

html. 

Extrémní deštivé počasí nezažilo v září pouze 

Česko a Evropa, ale také největší poušť světa 

Sahara. Během pozdního léta přitom v poušti 

na jihovýchodě Maroka, které patří k nejsušším 

místům na zemi, prší jen výjimečně. Tentokrát 

spadlo i více než 250 milimetrů během dvou dní. 

Naposledy to bylo cca před třiceti až padesáti 

lety. 

Třetí čtvrtletí bylo ve znamení dovolených  

a prázdnin. Jediné jednání, které se v této době 

uskutečnilo, bylo ve středu 18. září 2024.  

Program jednání byl po třech měsících celkem 

nabitý. Jako první přišlo na řadu tradiční roz-

počtové opatření roku 2024, v pořadí již třetí. K 

nárůstu došlo u příjmů o částku 1.313.000,--  Kč  

a to především díky navýšení daní z příjmu 

fyzických osob a daně z nemovitostí. U výdajů 

došlo také k nárůstu, a to o 922 tisíc Kč. Tato 

částka byla rozdělena celkem mezi deset roz-

počtových paragrafů, kdy největší částka byla 

navýšena u výstavby inženýrských sítí pro 7 RD 

(podíl obce) a plánovaný nákup pozemků. 

Druhým bodem programu byl bezúplatný převod 

vlastnického práva k nemovité věci – projednání 

technických podmínek potřebných k převo-

du pozemků vedených u katastru jako veřejná 

komunikace. Obci byly pozemkové parcely 

přednostně nabídnuty státní organizací Správa 

železnic pozemky, která má právo s nimi hospo-

dařit. Vlastníkem je ale Česká republika. 

Dále byly na programu jednání tři smlouvy  

a jeden dodatek ke dříve uzavřené smlouvě.  

V prvním  případě se jednalo o smlouvu budoucí 

o zřízení služebnosti na pozemcích obce sou-

visející s obslužným zařízením firmy General 
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Property XV, s.r.o. V dalším případě se jednalo 

o Smlouvu o zřízení věcného břemene a výhra-

dy stroje a smlouvu o spolupráci při přípravě 

a realizaci projektu – dodatek č. 1 uzavřenou 

taktéž s firmou General Property XV, s.r.o. Třetí 

dokumentem byla Smlouva o budoucí smlouvě 

o zřízení věcného břemene a dohoda o umístění 

stavby č. IV-12-4025763 mezi obcí a firmou ČEZ 

Distribuce na kabelové vedení NN a rozpojovací 

pojistkovou skříň v pilíři. Jako poslední se  

v bodě VI. projednávala Smlouva o zajištění 

plnění úkolů na úseku požární ochrany mezi naší 

obcí a sousední obcí Údlice. 

Dalším bodem programu bylo odvolání žádosti 

o poskytnutí dotace do Výzvy č. 61 Hasiči na 

rekonstrukci požární zbrojnice. Ten však nebyl 

schválen a tak žádost běží dál. Zastupitelstvo 

se nakonec rozhodlo nepřestavovat stodolu na 

p.p.č. 12 na hasičskou zbrojnici, nýbrž na jejím 

místě postavit hasičskou zbrojnici novou. 

Dále přišla na řadu sekce týkající se majetku 

obce. Nejdříve se jednalo o koupi majetku od 

soukromé osoby do vlastnictví obce za fotbalo-

vým hřištěm. Následoval prodej pozemků v ma-

jetku obce soukromé osobě, která je majitelem 

přilehlého rodinného domu. Ty byly dříve v jeho 

pronájmu a nyní se vlastník rozhodl, že pozemky 

odkoupí. Jako třetí přišlo na řadu projednání ná-

jemní smlouvy – změna nájemce, účelu smlou-

vy na pachtovní a její rozšíření o další pozemky.  

Poslední částí programu byla sekce nazvaná  

Organizační. Ta měla celkem sedm bodů.  

V prvním bodě a) se jednalo o Smlouvu o spolu-

práci mezi naší obcí a hokejovým klubem Piráti 

Chomutov. V ní dohodnutá vzájemná spoluprá-

ce obou stran je bezúplatná. Body b) až e) se 

neschvalovaly. Zastupitelstvo je pouze bralo na 

vědomí. Jednalo se o poptávkové řízení na akci 

„Výměna střešních oken v bytovém domě čp. 

264 Droužkovice“ a smlouvu o dílo uzavřenou  

s vítězem poptávkového řízení na tuto akci. Dále 

se jednalo o poptávkové řízení na akci „Oprava 

místních komunikací“ a nakonec o rozšíření 

Vnitřní směrnice ustanovující zásady tvorby  

a použití rezervního fondu financování rozvo-

je a obnovy kanalizační sítě obce Droužkovice 

o dodatek č. 1. V bodě f) byla zastupitelstvu 

obce předložena žádost spolku GC Fenix, z.s. se 

sídlem v obci Vrskmaň o finanční dar. Ten však 

nebyl schválen. Jako poslední přišla v bodě g) 

výpověď smlouvy firmě KOSKORD, s.r.o, která na 

základě smluv uzavřených s obcí zajišťovala za-

bezpečení a monitoring objektů v našem vlast-

nictví. Od nového roku 2025 bude tuto činnost 

zajišťovat firma Heros Chomutov. 

Volby do Evropského parlamentu se letos uskutečnily po pěti letech v termínu 7. – 8. června 2024.  

Volební místnosti se otevřely v pátek 7. června 2024 ve 14:00 hodin a uzavřeny byly ve 22:00 hodin.  

Volby do Evropského parlamentu 
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Druhý den v sobotu 8. června 2024 se otevřely 

v 8:00 hodin a uzavřely se pak ve 14:00 hodin. 

Poté nastalo sčítání hlasů.  

Z celkového počtu osob zapsaných do výpisu ze 

seznamu voličů (637) přišlo u nás k volební urně 

celkem 211 voličů. Volební účast byla 33,12 %. 

Počet platných odevzdaných hlasů byl 210. 

Nejvíce hlasů obdrželo hnutí ANO – 79. Dále 

pak: SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) – 36; 

STAČILO! Koalice Komunistické strany Čech 

a Moravy, Spojených demokratů – Sdružení 

nezávislých, České strany národně sociální – 21; 

Starostové a osobnosti pro Evropu – politické 

hnutí STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ, Starostové pro 

Liberecký kraj – 20 a PŘÍSAHA a MOTORISTÉ 19. 

Volby do zastupitelstev krajů a 1/3 Senátu
Volby do krajských zastupitelstev České repub-

liky 2024 proběhly ve dnech 20. a 21. září 2024 

současně s prvním kolem voleb do Senátu.  

Spojení voleb se tentokrát týkalo i našeho 

okrsku. Senátory jsme totiž volili u nás naposle-

dy v roce 2018 společně s komunálními volba-

mi. Jednalo se o sedmé volby do zastupitelstev 

krajů v České republice. 

Termín se nám vůbec nezamlouval. Tyto volby 

historicky probíhaly vždy daleko později.  

Z počátku v měsíci listopadu (2x) a další pak 

v říjnu (4x). Snaha posouvat termín stále více 

kupředu už do měsíce září nám připadá velmi 

neuvážená. Přípravy pochopitelně probíhají da-

leko dříve. Letos se tudíž uskutečnily již v měsí-

cích červenci a srpnu. To znamená v čase, kdy si 

většina pracovníků úřadů vybírá řádné dovolené. 

A nejen to. Týden před volbami zasáhla republi-

ku vlna devastujících povolní a nikdo neměl  

v tu chvíli na politiku ani pomyšlení. Samospráva 

i lidé měli pochopitelně úplně jiné starosti. 

My jsme naštěstí takovéto problémy řešit nemu-

seli. To však neznamená, že se u nás nevyskytly 

komplikace. Dlouhodobě se totiž potýkáme 

s nezájmem dobrovolníků o účast ve volební 

komisi. Pro někoho není odměna člena nikterak 

závratná a čas strávený sezením u voleb je pro 

něj špatně využitým volným časem. Nakonec 

se nám horkotěžko podařilo dát dohromady 

sedmičlennou komisi. Byla to nezáviděníhodná 

situace.

Volební místnosti se otevřely v pátek 20. září 

2024 ve 14:00 hodin a uzavřeny byly ve 22:00 

hodin. Druhý den v sobotu 21. září 2024 se 

otevřely v 8:00 hodin a uzavřely se pak ve 14:00 

hodin. Z celkového počtu osob zapsaných do 

výpisu ze seznamu voličů (637) přišlo u nás  

k volební urně celkem 214 voličů. Volební účast 

tak byla 33,59 %. Počet platných odevzdaných 

hlasů byl 211. 

Nejvíce hlasů obdrželo, jak je u nás obvyklé, 

hnutí ANO – 87. Druhé místo se shodným po-

čtem hlasů 29 obsadili Starostové pro Ústecký 

kraj a Lepší sever. Na třetí příčce skončila ODS 
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s 27 hlasy a na „bramborové“ pozici se umís-

tila strana Stačilo! v Ústeckém kraji s 20 hlasy. 

Zbytek hlasů si rozdělily ostatní politické strany 

či hnutí. 

Jak už jsme se zmínili na začátku článku, sou-

časně s volbami do krajských zastupitelstev 

probíhaly také volby do jedné třetiny Senátu 

Parlamentu ČR. Ve stejném čase na stejném 

místě. Ze zapsaných 637 voličů si úřední obál-

ku převzalo 209 občanů. Volební účast tak byla 

32,81%. Počet platných odevzdaných hlasů byl 

201. Z kandidátů získal nejvíce hlasů Ing. Ro-

man Brand (60). Dále se u nás v obci umístili: 

Jaroslav Komínek (47), MVDr. Přemysl Rabas 

(42), PaedDr. Jiří Kulhánek (35), Ing. Jiří Sme-

tana MPA (11), Ing. Štefan Drozd (5) a Bc. Elvíra 

Hahnová (1). 

Druhé kolo, které se uskutečnilo za týden v pátek 

27. a o státní svátek v sobotu 28. září 2024, už 

mělo opravdu mizivou účast. Do volební míst-

nosti na Obecním úřadě v Droužkovicích přišlo 

pouze 17,61 % voličů. Ze dvou postupujících 

kandidátů do Senátu Parlamentu ČR Jaroslava 

Komínka (KSČM) a MVDr. Přemysla Rabase,  

(SEN 21) se vítězem u nás jednoznačně v pomě-

ru hlasů 38 : 71 stal druhý jmenovaný.

Dění v obci
Vítání nových občánků
Čas neskutečně utíkal. Byla za námi polovi-

na roku a přišly prázdniny i doba dovolených. 

Avšak bylo třeba přivítat nové občánky. Miminka 

totiž závratně přibývala, v některých případech 

dokonce i dvojnásobně. Dloužek jsme měli také 

ještě z listopadu minulého roku. Věděli jsme, že 

září bude časově náročné, a tak jsme slavnostní 

vítání naplánovali na úterý 27. srpna 2024.  

Byl to již konec prázdnin a my doufali, že rodinky 

budou už v tento čas doma z případné dovolené. 

A měli jsme pravdu! Všichni pozvaní nám svou 

účast potvrdili. 

Tradičním místem našeho neformálního setkání 

byla opět zasedací (obřadní) místnost obecního 

úřadu. Ta byla tentokrát zaplněna do posledního 

místečka. Toto vítání bylo totiž mimořádné  

a speciální. Mimořádné v tom, že jsme v minu-

losti takto obsazené vítání ještě neměli. Pozváno 

bylo celkem sedm miminek se svými rodinami.  

A speciální zase v tom, že se ho zúčastnila dvo-

jice dvojčat, která se narodila na začátku  

letošního roku. Což je opravdu hodně mimořád-

ná událost.

I tentokrát nám slavnostní akt zpestřilo vystou-

pení čtveřice dětiček z místní mateřské školky 

za hudebního doprovodu paní učitelky Věry 

Burakowské. Svým způsobem to byla ale pouze 

jedna holčička. Zbývající trojice už naši mateřin-
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ku před prázdninami opustila a z našich pra-

videlně účinkujících děvčátek se staly bohužel 

školačky. Proto musíme dvojnásobně poděkovat 

nejen vedení mateřinky za pomoc při organizaci, 

ale také rodičům, kteří byli ochotní své děti na 

vítání naposledy uvolnit. 

Po představení plného tematických písniček  

a básniček následovalo úvodní slovo paní Rena-

ty Vaňousové, která všechny přítomné hosty  

a nově narozená děťátka jednotlivě přivítala. 

Poté byly předány květiny a věcné dary. Po slav-

nostní ceremonii přišla na řadu opět již nefor-

mální část setkání, a tím bývá posezení u kávy  

a občerstvení, kdy zaměstnankyně úřadu zpo-

vídají rodiče, především pak maminky. Kvůli for-

malitám okolo ochraně osobních údajů (GDPR) 

jsme ale měli plné ruce práce, a tak prostoru na 

povídání a sdílení si zážitků z příchodu nové-

ho člena rodiny na svět mnoho nebylo. Každý 

zúčastněný musí mít totiž vystavený svůj vlastní 

formulář. Celkem se jich tedy vyplňovalo dvacet 

devět. 

Zajímavostí bylo, že všechny vítané dětičky se 

narodily v nemocnici Chomutově a až na jednu 

výjimku přišly na svět v pondělí. Tento den je 

spojen s Měsícem, který symbolizuje emoce, 

intuici a citlivost. Symbolizuje také domov  

a rodinu a přisuzuje dětem velmi silnou vazbu 

k nim. Ty jsou pak empatické, pečující a ochot-

né pomáhat blízkým. Na druhé straně mohou 

mít velmi proměnlivé nálady. Stejně jako Měsíc 

má své fáze. Takže noví občánci už mají teď asi 

mnoho společného. 

Nejstarším vítaným miminkem byla Anna Foj-

tová. Na svět přišla v termínu 19. listopadu 

2023 v čase 00:34 h manželům Evě a Janovi. 

Její porodní míry byly 3.000 g a 50 cm. Tatínek 

byl u porodu svého prvního potomka přítomný. 

Jako jediná z celé sedmičky se narodila Anička 

v neděli. Nedělňátkům je přisuzováno štěstí, 

optimismus, sebevědomí a síla. Takže spoustu 
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pozitivního. Mladí rodiče se do obce přistěhovali 

zcela nedávno, zhruba před dvěma a půl rokem. 

Jsou zde velmi spokojení a my doufáme, že se  

v budoucnosti jejich rodinka případně rozroste  

o další miminko. Spolu s rodiči doprovodila svou 

vnučku babička Eva. 

Dalšími nově narozenými občánky byla dvojva-

ječná dvojčátka Lukáš a Filip Chloubovi. Bráško-

vé se narodili přirozenou cestou 22. ledna 2024 

mamince Zuzaně a tatínkovi Lukášovi o měsíc 

dříve. Což bývá u vícečetného porodu obvyklé. 

Prvorozený Lukášek v čase 10:57 h s mírami 

2.450 g a 46 cm. Druhorozený Filípek pak v čase 

11:04 h s mírami 2.150 g a 46 cm. Ten si pár ho-

din pobyl v inkubátoru kvůli nižší porodní váze. 

Domů byli ale všichni propuštěni za pět dní. 

Vítání občánků se zúčastnil také starší pětiletý 

bráška Patrik a babička Hanka.  

Jako třetí přišla na řadu další dvojvaječná 

dvojčátka Marek a Jakub Čillíkovi. Ti se narodili 

4. března 2024 o tři týdny dříve. Původně šla 

maminka Anna jen na kontrolu k lékaři,  

v nemocnici však již zůstala. Jeden ze synů si 

již razil cestu a prokopl se ven. Jelikož však byli 

obě miminka hlavou nahoru, skončila maminka 

Anna okamžitě  na sále na císařském řezu  

v plné narkóze. Starší Mareček se narodil v čase 

10:55 hod. s porodními mírami 2.650 g a 50 cm. 

Mladší Kubíček o minutu později s 2.150 g a 48 

cm. Oba bráškové si pak tři dny pobyli v inkubá-

toru. Do domácí péče byli ale všichni propuštěni 

také za pět dní.  Maminku se syny doprovodila 

prvorozená dcera Anežka, sestra Pavla (mimo 

jiné dvojče maminky),  její dcera Eliška, která 

byla také účinkující při vystoupení MŠ a babička 

Věra. Jak je patrné kluci konečně posílili v rodině 

oslabený mužský element.  

Dalším vítaným miminkem byla opět holčička 

Lea Huňady. Ta spatřila světlo světa dne  

20. května 2024 v čase 16:37 h s váhou 3.300 g  

a mírou 51 cm. Narodila se manželům Michaele 

a Patrikovi, který byl při porodu své druhorozené 

dcery přítomen. Doma už mají čtyřletou Miu. 
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Výstavba ohniště v zahradě kulturního domu

Ta se vítání sestřičky také zúčastnila společně 

s pradědou Vojtěchem, dvěma dědy a strýcem 

(maminky bratrem) se shodnými jmény. Všichni 

tři jsou totiž Jaroslavové.  

Poslední ze sedmičky nově narozených občánků 

byla teprve devítitýdenní Anna Kužílková. Ta se 

narodila mamince Zuzaně a tatínkovi Michalo-

vi  1. července 2024 v čase 13:03 hodin. Vážila 

3.200 g a měřila 51 cm. Krásné české jméno 

dostala po babičce, která svou vnučku na slav-

nostní akt doprovodila. 

Když se v roce 2017 dokončila přístavba našeho 

kulturního domu a na jeho zahradě se postavila 

také pergola, velmi vážně jsme uvažovali ještě  

o opravě nebo dokonce o výstavbě nového ohni-

ště. Tyto odpočivné prostory sice prošly dalšími 

úpravami a zvelebením, ale nikdo po takovémto 

doplňku nijak zvlášť netoužil. Byly zde zasazeny 

nové stromy, vyměněn plot a umístěny zahradní 

sety. Kvůli vytápění objektu dřevem se tu posta-

vily také kóje. Novou fasádu dostaly přítomné 

skladové prostory i kiosek. Jenže ten dlouhá 

léta sloužil nájemcům hospůdky u hřiště spíše 

jako odkladiště nepoužívaných a nepotřebných 

věcí. Až s novým nájemcem panem Vladimírem 

Drábem, který si část prostorů kulturního domu 

pronajal od srpna loňského roku, se domečku  

v zahradě vrátil jeho původní způsob využití, pro 

jaký byl kdysi dávno postaven. Konečně se z něj 

stal opět občerstvovací kiosek! Proto nás vůbec 

nepřekvapilo, když letos v létě přišel na úřad  

s prosbou, zda by se zde mohlo ohniště zřídit. 

Byl velice skromný. Požadoval pouze novou 

betonovou skruž. Ale proč dělat opět něco 

provizorně nebo částečně. Co si budeme po-

vídat, i okolí potřebovalo úpravu. Navíc jsme 

měli spoustu betonových dlaždic z rozebrané-
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ho sběrného místa za fotbalovým hřiště. To se 

zrušilo kvůli výstavbě nových stavebních parcel. 

Terénní úpravy a pokládku obrubníků a dlažby 

provedla místní firma I. vodárenská, s.r.o.  

Na nově upravenou plochu se usadil ve staveb-

ninách pořízený betonový blok. Vyjímatelnou 

konstrukci ohniště vyrobila firma Jaroslava 

Kostky z Údlic a „popelník“ zase dodal podnika-

tel pan Jaroslav Šimek. S konečným výsledkem 

jsme velice spokojeni a určitě nejenom my.  

Od konce měsíce září se tak do zahrady u kul-

turáčku mohla vrátit oblíbená večerní páteční 

grilovací posezení.

Nelze si nevšimnout, co se začalo dít v polovině 

měsíce září s naším fotbalovým hřištěm.  

Počáteční práce leckoho překvapily. A to i ty, 

kteří byli se vším předem seznámeni. 18. září 

byla zahájena rekonstrukce jeho travního poros-

tu, včetně umělého automatického zavlažování. 

Veškeré práce provádí a také hradí Severočeské 

doly, a.s. prostřednictvím firmy Trávníkářství, 

Sport
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s.r.o., Robert Janek, Blšany. Pro potřeby již 

zmiňovaného zavlažování bylo nutné nejdříve 

provést čerpací zkoušku nebo také zkoušku vy-

datnosti studny,  která se nachází v zahradě kul-

turního domu. Tato zkouška slouží k určení, kolik 

vody je studna schopna dodávat za určitý časo-

vý úsek a jak se chová při dlouhodobém čerpání. 

Měří se množství vody za určitou dobu, což po-

máhá odhadnout její udržitelnost pro dlouhodo-

bé využití. Poté, co vyšla zkouška příznivě, přišla 

na řadu sháňka po vhodné nádrži. Nebylo nutné 

pořídit zrovna zásobník úplně nový. Nakonec se 

podařilo zajistit zánovní rezervoár o velikosti 60 

m³ a práce na rekonstrukci mohly být započaty. 

První fází bylo odfrézování zelené části, která se 

zmulčovala a bude připravena pro další použití. 

Pokud nebude celá využita, zbytek bude uložen 

na deponii orné půdy za čistírnou odpadních 

vod. Poté byly demontovány konstrukce bra-

nek a celá plocha zorána. Dále byla vyhloubena 

jáma na usazení zásobníku vody. Pokračovat se 

bude srovnáním celého prostoru hrací plochy. 

Pro zajímavost rozdíl mezi pravou a levou částí 

původního hřiště byl celých šedesát centimetrů. 

Vyrovnání provede speciální bagr s laserovým 

měřením. Na takto upravený povrch bude insta-

lována celá zavlažovací síť a nanesena ornice. 

Poté bude osázena vhodným druhem traviny.  

Po vrácení branek na místo budou ještě v mís-

tech za nimi instalovány konstrukce se sítěmi. 

Ty budou bránit v zakopávání míčů.  
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Práce jsou pochopitelně závislé na počasí. 

Pokud prší, nemůže technika vyjet. V blátě se 

prostě pracovat nedá! A jelikož konec září byl 

velmi deštivý, tak se dokončení rekonstrukce 

automaticky překlopilo do posledního čtvrtletí 

tohoto roku. Pak už to bude chtít jen čas. Aby se 

tráva pořádně ujala, rozrostla a vytvořila krás-

nou zelenou plochu. 

Než se tak stane, potřebuje a ještě na jaře příští-

ho roku bude náš fotbalový klub Slavoj Droužko-

vice potřebovat důstojné zázemí, kde by odehrál 

potřebná utkání na „domovské“ půdě. Vstříc mu 

vyšel klub z nedaleké obce Spořice, který dal 

naším sportovcům k dispozici plochu a zázemí 

„starého“ a málo využitého hřiště. Samozřejmě 

za úhradu nákladů. Údržbu si bude Slavoj zajiš-

ťovat sám. 

Náhradní výsadba v ulici Rudé Armády
V minulosti byl pro naši obec typický jeden pr-

vek, kterým se mohla pochlubit málokterá obec. 

A to zejména v ulici Rudé Armády. Jak je vidět 

například na doložené historické pohlednici 

obce, veškeré veřejné zelené plochy byly ohrani-

čeny „ploty“ z okrasných keřů. Obec se o jejich 

údržbu a zastřihování pravidelně starala. Bohu-

žel časem byly kvůli výstavbě inženýrských sítí 

vykáceny některé jejich části a novými nebyly 

nahrazeny.  Když se pak sestavovala podzimní 

část náhradní výsadby pro letošní rok, napadlo 

nás tyto živé ploty obnovit. Náhradní výsadbu, 

kterou nařizuje zákon za ekologické újmy neboli 

o ochraně přírody a krajiny, provádí Severočeské 

doly, a.s. Nahrazují se takto dřeviny, které mu-

sely být vykáceny kvůli těžbě hnědého uhlí na 

katastru naší obce. 

Na konci měsíce září se pověřená firma Ekoden-

dra, s.r.o. pustila do díla. Na levé straně ulice 
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Rozšíření kamerového systému

Rudé Armády (od obecního úřadu) byly nejdříve 

vykáceny přestárlé pozůstatky živých plotů, 

poté byly připraveny plochy podél chodníků na 

výsadbu. Na dotčených částech byla odstra-

něna tráva a půda zryta. Poté proběhla výsad-

ba, zasypání mulčovací kůrou a úprava okolní 

plochy. A to i po vykácených částech. Vysázeny 

byly typy keřů, které nevyžadují příliš intenzivní 

péči a budou svými listem i případným květem 

zdobné. Dva roky se bude o novou výsadbu sta-

rat pověřená firma, poté péče přechází na obec, 

potažmo na naše veřejno prospěšné pracovníky. 

V loňském roce instalovaný kamerový systém 

byl letos rozšířen o další stanoviště. S uvedením 

do provozu jsme vytipovali další místa, která 

bylo potřeba „mít pod dozorem“. Ke dvanác-

ti původním lokalitám přibyly další tři. Zvláště 

kvůli ochraně obecního majetku. Musíme zmínit, 

že kamery monitorují pouze veřejné prostranství, 

nikoliv soukromé pozemky či objekty.

První lokalitou je prostor nedávno zřízeného par-

ku v ulici Větrná. Po jeho výstavbě se tu občas 

projel závodník na čtyřkolce a upravené plochy 

poničil. Další stanoviště bylo zřízeno u zadního 

mostu přes potok Hačka a u dolního rybníka  

v ulici J. Švermy. Monitoruje se tu jednak okolí 

vodní plochy a i hladina samotná, neboť kapří-

ci musí být také hlídaní. To, aby nám tu nikdo 

nepytlačil. A dále také poslední dosud nehlídaný 

výjezd z obce, který vede po tzv. „červené“ cestě 

do obce Spořice. Poslední třetí stanoviště bylo 

zřízeno před místním hřbitovem. Je rozděleno 

na dvě části. Jedna hlídá areál samotného veřej-

ného pohřebiště, druhá komunikaci před ním.  

Výstavba dalších vjezdů v ulici Rudé Armády

Jak už jsme napsali v minulém vydání zpravo-

daje, byly v měsíci květnu zahájeny práce na 

výstavbě vjezdů k jednotlivým domům a objek-

tům v ulici Rudé Armády – pravá strana. První 

tři vjezdy byly dokončeny ještě v prvním pololetí. 

Dalších deset jich bylo vystavěno v měsících 

červenec až září. Osm jednoduchých a dva 

zdvojené pro dva objekty společné. Práce ale 

stále pokračují a měly by být ukončeny v měsíci 

říjnu.
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Ještě v sobotu ráno dne 6. července 2024, kdy 

vrcholily přípravy na jubilejní dvacátý pátý roč-

ník Fesťáčku u vody, to vypadalo, že počasí bude 

pořadatelům přát. A ani na jeho začátku ve dvě 

hodiny po poledni nic nenasvědčovalo tomu, že 

se to mělo změnit. Sluníčko a teplo provázelo 

první hudební produkce. Bohužel před půl šes-

tou se obloha zatáhla a začal liják. Pršelo sice 

přibližně hodinku, avšak se rapidně ochladilo,  

s čímž někteří návštěvníci samozřejmě nepo-

čítali. Díky mokru a chladnu pak někteří museli 

odejít a jejich řady prořídly. I přes komplikace,  

o které se postarala příroda, nedošlo k žádnému 

přerušení hudební produkce a program jel dál. 

Postupně se na pódiu vystřídaly kapely Vocal 

Banda Band, Sychravo s písničkami bratří 

Ryvolů, legendární Nezmaři, tradiční U-Style 

či zakončovací 4. cenová a písničkáři Jaroslav 

Samson Lenk a samotný Jindra Kejak. Ten měl 

organizaci letošního fesťáčku opět pod svými 

křídly. Finančně přispěla na tuto akci taktéž 

naše obec. 

Kultura
Fesťáček u vody
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Divadelní představení na koupališti
Po loňském úspěchu, kdy jsme zabodovali  

v našem kulturním kalendáři divadelním před-

stavením pod širým nebem, jsme se rozhodli  

i letos tuto akci zopakovat. Akce se uskutečnila 

v pátek 30. srpna 2024 na místním koupališti.  

Díky příznivému počasí se opět vše podle oče-

kávání vydařilo. Diváci si mohli zakoupit vstu-

penky v předprodeji za jedno sto padesát Kč na 

obecním úřadě nebo přímo na místě za dvě stě. 

Zájem byl na naše místní poměry obrovský.  

Na představení dorazilo přes tři sta diváků.  

To představovalo nejen téměř naplněnou kapa-

citu, ale také v určitých chvílích nával u vstupu 

do areálu. Ten se nám díky ochotným pomocní-

kům podařilo zvládnout na jedničku.

Představení neslo název Všechno je dovoleno, 

což slibovalo večer plný humoru a zábavy. Hlav-

ními hvězdami byli herci Míša Kuklová, Tomáš 

Krejčíř, Ivo Šmoldas a Miluška Bittnerová.  

Pod jejich hereckým vedením se publikum 

mohlo zasmát a užít si komediální scénky, které 

rozehrávaly zápletky plné nečekaných situací  

a zábavných dialogů. 

Scénář k této divadelní komedii vytvořili Roman 

Vencl a Jan Ťoupalík, známí tvůrci s citlivým 

smyslem pro humor a lidské charaktery. Produ-

centem představení byl Petr Mácha. Představení 

zajistila pro obec kulturní a umělecká agentura 

Nordproduction. V komedii jsme se dozvěděli, 

jak dopadne společná rodinná dovolená v Chor-

vatsku, kam se vydaly dva manželské páry, které 

se neznají. A proč tedy rodinná? Protože syn 

prvního páru se rozhodl vzít za manželku dceru 

druhého páru, a tak bylo načase, abych se jejich 

rodiče vzájemně seznámili. 
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Samotné přípravy na akci začaly s předstihem  

a vyžadovaly poměrně rozsáhlou organizaci.  

V areálu sportoviště bylo potřeba připravit nejen 

jeviště, ale i hlediště, zajistit technické zázemí 

a postarat se o pohodlí a občerstvení pro her-

ce. Tyto úkoly si vzali na starost jednak někteří 

zastupitelé, pracovníci úřadu, ale především 

naši veřejně prospěšní pracovníci. Ti odvedli 

obrovský kus práce, aby bylo vše připraveno do 

posledního detailu. Pochválit musíme také ná-

jemce koupaliště pana V. Drába, s nímž je radost 

spolupracovat. 

Atmosféra večerního divadelního představení 

pod širým nebem byla nezapomenutelná. Opět 

se ukázalo, že umění může zaujmout i v netra-

dičních prostorách. Diváci si odnášeli příjemné 

vzpomínky a my věříme, že se nám příští rok po-

daří přilákat ještě více příchozích, kteří si tento 

kulturní zážitek nenechají ujít. Po skončení před-

stavení nechybělo ani společné focení s herci. 

Letní promítání na koupališti
V sobotu 20. července 2024 se na místním kou-

pališti uskutečnilo retro promítání, které nabídlo 

opět jedinečný večer pod širým nebem. Akce 

začala ve dvacet jedna hodin a hlavním bodem 

programu byla oblíbená francouzská komedie 

Četník a četnice z roku 1982, která patří mezi 

klasiku evropské kinematografie. Vstupné bylo 

zdarma.

Promítání předcházelo pásmo pohádek pro děti, 

které mělo přilákat také rodiny s dětmi. Přestože 

šlo o zajímavý program velký zájem jsme bohu-

žel opět nezaznamenali. Návštěvnost nebyla tak 

vysoká, jak jsme doufali. Počasím 

to ale nebylo.

I přes nižší účast si ti, kdo přišli, 

užili pohodovou atmosféru a nos-

talgické filmové zážitky.  

Do budoucnosti bychom rádi tuto 

tradici udrželi a pokusili se přilá-

kat více diváků, kteří ocení kouzlo 

letního kina. Promítání pro obec 

zajistil pan P. Vydarený.
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Rozloučení s létem 

Volný čas

Po dvou letech se na místním koupališti usku-

tečnila změna, nový nájemce pan Vladislav Dráb 

převzal jeho provoz od letošní sezóny. Ta probí-

hala od měsíce června až do září. Pro něj to však 

nebyl jednoduchý úkol, protože kromě koupali-

ště má totiž v pronájmu i část kulturního domu, 

konkrétně oblíbenou Hospůdku U Hřiště. Musel 

tak svou pozornost rozdělit mezi tyto dvě provo-

zovny. Sezóna tak pro něj znamenala neustálé 

plánování a rozhodování o tom, která z hospůd-

ka bude otevřená či nikoliv. Případně obě.  

Což bylo často závislé pochopitelně na počasí. 

Také samotní návštěvníci jsou často vybíraví  

i nároční a zavděčit se všem je někdy nad vlast-

ní síly. Zatímco někteří preferují koupaliště pro 

odpočinek u vody a prostě pobyt na čerstvém 

vzduchu, jiní upřednostňují atmosféru hospůdky, 

což vytvářelo značné organizační nároky. 

Náročnost sezóny spočívala i v tom, že kromě 

běžného provozu musel pan Vladislav Dráb 

se svými pomocníky zvládnout hned několik 

velkých akcí, které si vyžadovaly mimořádné or-

ganizační schopnosti. Patřily mezi ně například 

tradiční Čarodějnice, velké oslavy Mezinárodní-

ho dne dětí, Vodní hrátky nebo Fesťáček u vody. 

Tyto události byly pro obec velmi důležité a díky 

novému nájemci se nám je podařilo bez problé-

mů zvládnout. 

I přes zmiňovanou náročnost se nájemci podaři-

lo sezónu úspěšně zvládnout. Vrcholem letních 

aktivit byla akce nazvaná Rozloučení s létem, 

která se uskutečnila v sobotu 31. srpna 2024. 

Pro děti byly připraveny zábavné atrakce, za-

tímco dospělí si užili hudební vystoupení kapel 

Naposled Rock, Country 5 Janota a revivalových 

skupin Spirit of Chrise Norman a Frankie Paul 

John. Akce přilákala mnoho návštěvníků, kteří 

si užili den plný zábavy, dobré muziky, ale také 

krásného počasí. Celý program proběhl bez pro-

blémů, všichni se dobře bavili a díky dobrovolné-

mu vstupnému byla akce dostupná pro každého. 

Na tuto událost finančně přispěla i naše obec.  

Za nás můžeme konstatovat, že letošní sezóna 

na koupališti se vydařila. Doufáme, že stejně tak 

to cítí i nový nájemce pan Dráb a od jeho provo-

zování nám neuteče. 
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Spořická šedesátka 
Dne 7. září 2024 se uskutečnilo druhé setkání 

historických vozidel s názvem Spořická šede-

sátka., jehož organizátorem je Veteran Car Club 

Spořice.  Na tuto akci se předem přihlásila šede-

sátka účastníků (odtud pravděpodobně plyne její 

název) s historickými automobily či motocykly. 

V 10:30 hodin byl zahájen start vozidel na výletní 

okruh do hor. Cílovou destinací bylo náměstí  

T.G. Masaryka ve Vejprtech. Zde dorazivší 

posádky na chvíli odstavily své stroje a mohly 

vyrazit do místní cukrárny, kde měly od města 

Vejprty připravenou malou pozornost v podobě 

desertu. 

Pro letošní ročník bylo zásadním krokem uspo-

řádání tomboly. Každá posádka měla možnost 

získat až pět soutěžních lístků. Jejich počet 

mohli zúčastnění ovlivnit včasným příjezdem, 

nalezením průjezdného bodu po trase výletní-

ho okruhu, splněním úkolu či jen tím, že dorazí 

vhodně oděni ke svému stroji. Jedním z účast-

níků byl také náš občan a podnikatel pan Štefan 

Řečínský. Ten byl dokonce dvakrát úspěšný i při 

losování tomboly. 

Stezka odvahy 
V sobotu 7. září 2024 se uskutečnila očekávaná 

poprázdninová akce s názvem Stezka odvahy, 

která nabídla nejen adrenalinový zážitek pro děti 

i dospělé, ale také spoustu zábavy a překvapení. 

Organizaci jsme i letos svěřili panu J. Šnáblovi – 

agentuře Modua, který se zhostil přípravy stra-

šidelné trasy na výbornou. Akci by však nebylo 

možné uskutečnit bez zapojení mnoha dobro-

volníků, kteří si připravili strašidelná stanoviště 

a přispěli tak k celkové atmosféře této jedinečné 

události. Většina z nich už funguje jako sa-

mostatná jednotka, neboť se akce zúčastňují 

tradičně již po několik let. Důležitý není totiž jen 

průběh. Aby vše fungovalo, je důležitá náročná 
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příprava a po skončení akce samozřejmě i balení 

a úklid. 

Stezka odvahy odstartovala ve 20:30 h. Hodinu 

před začátkem však probíhal zápis skupinek na 

trasu, kde každý přihlášený účastník obdržel 

nejen povolenku s časem. Pro děti byly ještě při-

praveny svítící náramky, které jim dodaly odvahu 

na strašidelnou cestu. Registrace ještě nebyla 

ani odstartována a už se tu tvořila obrovská 

fronta.

Na rozdíl od loňského roku, kdy akce začínala  

u kulturního domu, jsme se tentokrát vrátili zpět 

na oblíbené místo na koupaliště, což přispělo  

k ještě lepší atmosféře. Samotná trasa ved-

la za jeho areálem, kde se střídaly úzké cesty 

se širokými. Ty se vinuly okolo bývalé „luftky“, 

dále pokračovaly k lesíku z břízek u propadlin, 

zpět přes cestu kolem bioskládky až ke třetímu 

rybníku, kde byl konec. Byla zde také spousta 

temných zákoutí. Celá stezka byla ale označena 

a osvětlená svíčkami, které dodávaly tajemnou 

atmosféru. Každé stanoviště bylo pečlivě připra-

veno tak, aby účastníky čekaly nejen strašidelné,  

ale i kreativní zážitky. Účastníci narazili na hordu 

tatarských bojovníků, sklad oživlých figurín, kde 

je vítaly podivné bytosti, nebo na mrtvou nevěs-

tu s pohřbívajícím knězem, která ve tmě půso-

bila až mrazivě děsivě. Dále na ně čekal rytířský 

stan, kde mohli potkat odvážné středověké vá-
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lečníky. A nechyběli ani moroví doktoři se svými 

ptačími maskami a plášti. Milovníci kouzel zase 

ocenili návštěvu čarodějné kuchyně, kde byly 

vystaveny a osvíceny různě barevné lektvary. 

Svou odvahu musely děti prokázat tím, že si 

jeden z nich vybraly a do dna vypily. Nečekaly na 

ně však jen slaďoučké šťávičky, byly tu i kyselé 

a nedobré utrejchy. Jako šťáva z kysaného zelí 

či červené řepy. K celkovému klidu na trase pak 

nakonec přispělo i strašidelné stanoviště první 

pomoci. Prohlídkou musely projít všechny zú-

častněné děti. 

Zatímco skupinky vyrážely na strašidelnou tra-

su, v areálu koupaliště byla pro čekající připra-

vena bohatá doprovodná zábava. Velký zájem 

byl o fotokoutek, kde si návštěvníci mohli pořídit 

fotografie na památku a nechybělo ani tradič-

ní promítání pásma pohádek pro ty nejmenší. 

Animátorky zajišťovaly interaktivní program, 

zatímco taneční vystoupení přispělo k oživení 

atmosféry. Největší úspěch však mělo předsta-

vení Transformers Bumblebee, které zaujalo pře-

devším přítomné děti. Po představení se každý 

malý účastník chtěl s tímto slavným filmovým 

hrdinou vyfotit. 

Celkově se akce velmi vydařila. Dokonce i počasí 

bylo opravdu mimořádné. Denní teploty vyšpl-

haly až ke třiceti stupňům Celsia. Strašidelnou 

stezku si prošlo jedno sto třináct dětí a sedmde-

sát dospělých, což dokazuje, že je stále jednou 

z nejoblíbenějších součástí našeho kulturního 

kalendáře. Bez pomoci dobrovolníků by se však 

nemohla uskutečnit v takovém rozsahu a kva-

litě. Děkujeme tak všem, kteří se podíleli na její 

přípravě, průběhu i zakončení. 

Na závěr bychom rádi poděkovali také zaměst-

nancům obce, kteří se postarali o přípravu are-

álu koupaliště a samotné trasy. Všem pomoc-

níkům, kteří se podíleli nejdříve na zapalování 

a po té na úklidu osvětlení. Velký dík patří paní 

K. Košnarové a její dceři, které měly na starosti 

důležitou práci při registraci účastníků. Nájemce 

koupaliště se svými přáteli postaral o komfort 

účastníků a občerstvení, zatímco pan P. Vydare-

ný se zasloužil o ozvučení a promítání. Zvláštní 

poděkování patří také panu P. Průšovi z agentury 

Famous Agency za hladký průběh akce a panu  

Jiřímu Šnáblovi z agentury Modua za organizaci 

strašidelných stanovišť. Finančně na tuto akci 

přispěly Severočeské doly, a.s.



22|www.drouzkovice.cz

Pobytový zájezd na Šumavě 
I letošní září patřilo tradičnímu a velmi oblíbe-

nému pobytovému zájezdu pro občany. Po třech 

zahraničních cestách do Rakouska, Vysokých  

a Nízkých Tater jsme nakonec skončili devětkrát 

u nás a poznávali krásy už jen naší vlasti. Pro-

cestovali jsme spoustu míst. Třikrát Šumavu, 

Krkonoše, Jizerské hory, Jižní Čechy, Beskydy  

i dvakrát Jižní Moravu. A letos tomu nebylo 

jinak. 

Destinaci máme většinou předem zvolenou, 

ale najít vhodný hotel je mnohdy pořádně tvrdý 

oříšek. Zvláště když potřebujeme zajistit ubyto-

vání pro skoro padesátku účastníků. Snažíme se 

i prostřídávat dražší hotely s wellness zázemím 

s turistickými levnějšími chatami. Musíme také 

zohledňovat fyzickou zdatnost a zdravotní stav, 

neboť věkové složení účastníků je většinou od 

batolat po důchodce. Prostě co člověk, to jiná 

přání, požadavky, nároky či možnosti. 

Po loňské „turistické“ variantě přišla letos na 

řadu odpočinková alternativa s wellness.  

Podařilo se nám objevit zajímavý rodinný hotel 

na samotě u lesa s názvem České Žleby, na-

cházející se ve stejnojmenné vesničce, pošta 

Stožec, v Národním parku Šumava, kousek od 

hranic nejen s Německem, ale také s Rakous-

kem, s úžasným zázemím, a to jednak sportov-

ním, ale taktéž relaxačním. Tento hotel má však 

omezenou kapacitu. Když jsme vybraný termín 

chtěli zarezervovat, tak nám bylo řečeno, že až 

na jeden pokoj, je zatím celý hotel volný. Zhruba 

požadovaných padesát lůžek. A tak bylo rozhod-

nuto. Je to osud a jede se sem!

Bohužel díky stále se posouvajícím termínům 

podzimních voleb jsme i tentokrát museli po-

postrčit kupředu i datum pobytu. Nakonec jsme 

zvolili pracovní týden od pondělí 9. září do pátku 

13. září 2024. Začátek devátého měsíce nám 

ale příliš nevyhovuje. Je to zahájení nového 

školního roku, návrat po prázdninách, nabitěj-

ší kulturní kalendář, účetní uzávěrka obce, atd. 

Ale nedalo se nic dělat. Pro zajímavost trošku 

předběhneme… dostaly se k nám informace, že 

v příštím roce 2025 by se měly plánované volby 

do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR vrátit 

na začátek měsíce října, takže i termín zájezdu 

by se mohl přesunout do druhé poloviny měsíce 

září. Kvůli čerpání dovolené účastníků bychom 

raději zvolili i variantu středa až neděle. Snad se 

nám podaří najít hotel, který s tímto nebude mít 

problém. Možné jsou tedy dva termíny 17. – 21. 

září 2025 nebo 24. – 28. září 2025. Pravděpo-

dobnější je však první varianta. Ale to opravdu 

předbíháme čas. Takže se vrátíme k letošnímu 

zájezdu. 
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Po loňských peripetiích s dopravou jsme si 

oddychli, když nám termín potvrdil i tradiční 

dopravce pan Miroslav Bursa. Zájemci se také 

hlásili a volná místa ubývala. Až byla úplně ob-

sazena. A čas letěl. Termín odjezdu se závratně 

blížil. Jenže s přibývajícím časem se začalo po-

malu a jistě kazit počasí. A my jsme se tak těšili 

na tradiční babí léto! 

Žádné větší komplikace se tentokrát nevyskytly 

a my jsme tak mohli v pondělí devátého září  

v deset hodin dopoledne vyrazit směr Šumava. 

Plánovaná cesta měla být čtyřhodinová, a to se 

nám podařilo splnit. Na místo jsme dorazili krát-

ce po čtrnácté hodině. Formality kolem ubytová-

ní proběhly rychle a my jsme se během chvilky 

mohli ubytovat a vybalit. První dojem z celého 

hotelu a pokojů byl úžasný. Vše čisté, uklizené 

a načančané. Jediné, co nám chybělo byl výtah. 

Budova byla totiž dvoupatrová. Vedení hotelu 

sice obsadilo pokoje podle našich informací 

o věku a zdravotních indispozicích, avšak pro 

některé bylo vytáhnout kufr, byť jen do prvního 

patra, nadlidským výkonem. Dobrá parta  

a empatie ale zafungovaly. 

Po ubytování přišlo na řadu prozkoumávání 

okolí. Byl čas na krátkou procházku. Hotel se na-

chází v nádherné krajině a je obklopený jen  

a jen samými lesy. Ihned u něj se nacházel ad-

venture golf – osmnácti jamkové hřiště, nád-

herně zasazené do šumavské přírody tak, aby 

nerušilo okolní přírodu. To někteří v následují-

cích dnech využili k dobré zábavě. Dále se  

u hotelu nacházel tenisový kurt, který však nikdo 

z nás nevyzkoušel a dětské hřiště. 

A pak už byl čas na večeři a plánování společ-

ných výletů. Všichni přihlášení byli před samot-

ným zájezdem obeznámeni v propozicích nejen 

s ubytováním, ale také tu byla nabídka míst, kam 

bychom se mohli případně vypravit. Záleželo na 
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každém, na který výlet se přihlásí. V úvahu jsme 

museli vzít i stále se zhoršující počasí. Výhled 

na celý týden byl velmi nepříznivý. Teplota rapid-

ně padala a přidávaly se přeháňky. A tak jsme 

hned na příští den souhlasili s cestou do šede-

sát kilometrů vzdáleného historického města 

Passau v jihovýchodní spolkové zemi Bavorsko. 

Česky Pasov je unikátní město, které leží na 

soutoku tří významných řek – Dunaje, Innu  

a Ilzu. Historie města sahá až do doby římské  

a jeho krásná architektura, úzké uličky a pů-

vabná zákoutí jej činí jedním z nejoblíbenějších 

turistických cílů v této části Bavorska. Po příjez-

du do města jsme měli hned několik možností, 

jak strávit den. Každý si mohl zvolit aktivitu dle 

svého zájmu, což učinilo výlet rozmanitým  

a přizpůsobeným individuálním preferencím.  

Pro milovníky přírody a pohodlí byla k dispozi-

ci vyhlídková plavba po Dunaji. Někteří z naší 

skupiny se rozhodli pro tuto možnost a během 

plavby si užili nádherné výhledy na okolní kraji-

nu, historické budovy a klidné vody řeky. Plavba 

poskytla pohled nejen na samotné město  

Passau, ale také na jeho okolí z jiné perspektivy, 

což dodalo výletu jedinečný ráz. Z paluby lodi 

bylo vidět také soutok Dunaje s řekami Inn a Ilz, 

což je opravdu impozantní přírodní úkaz. 

Další skupina, která preferovala aktivnější část 

dne, se rozhodla pro výstup k pevnosti  

Oberhaus, která se tyčí nad městem. Tato mo-

hutná stavba pochází ze 13. století a sloužila 

jako ochranná pevnost biskupského města. 

Cesta k pevnosti byla sice náročnější, avšak vý-

hled z vrcholu stál za veškerou námahu. Z pev-

nosti se naskytl úchvatný panoramatický výhled 

na celé město a také již zmiňovaný soutok tří 

řek. Pro ty, kteří měli zájem, bylo možné navštívit 

také muzeum uvnitř pevnosti, které přibližuje 

historii města i samotné stavby.  
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Pro milovníky kultury a historie byla zase láka-

dlem návštěva historického centra Passau.  

Malebné staré město se svými dlážděnými ulič-

kami a barokními budovami skýtalo množství 

památek k prozkoumání. Nejvýznamnější domi-

nantou centra je bezesporu katedrála svatého 

Štěpána, jehož impozantní věže ční vysoko nad 

městem. Tento dóm je domovem největších var-

han na světě, což činí jeho návštěvu jedinečnou 

nejen pro oči, ale i pro uši. Mnozí z nás si nene-

chali ujít možnost prohlédnout si tuto architek-

tonickou perlu a obdivovali bohatou výzdobu 

interiéru. Ten však v době návštěvy procházel 

rozsáhlým restaurováním. Další zajímavá místa 

zahrnovala například starobylé radniční budo-

vy, které jsou pozůstatkem středověké historie 

města. Pro ty, kteří si chtěli užít něco jiného, byla 

k dispozici i nákupní zóna. Passau je nejen měs-

tem s bohatou historií, ale i moderním centrem 

plným obchodů a butiků. 

Výlet do Passau nám nabídl mnoho různorodých 

zážitků. Město nás uchvátilo svou jedinečnou 

atmosférou. Den v něm strávený byl nezapome-

nutelným zážitkem. Nakonec jsme ale zjistili, že 

času na jeho prohlídku bylo velmi málo, neboť 

míst, která stála za prohlídku či návštěvu je zde 

opravdu velmi mnoho. Počasí nakonec neby-

lo nejhorší. Občas sprchlo, jindy zase zasvítilo 

sluníčko. V případě deště jsme se uchýlili buď do 

nějaké restaurace či kavárny. 

Druhý den pobytového zájezdu ve středu 11. září 

2024 jsme se rozhodli využít k individuálním 

výletům do přírody. Ačkoliv jsme měli možnost 

zvolit různé aktivity, většina z nás se vydala 

společně ve větších skupinkách směrem k jedné 

z nejvýznamnějších duchovních a turistických 

atrakcí v oblasti – ke Stožecké poutní kapli.  

Tato malebná, dřevěná stavba se nachází na 

úpatí Stožecké skály v samém srdci Šumavy  

a láká nejen poutníky, ale i milovníky přírody  

a historie. Naše cesta ke kapli začala pohodlným 

výšlapem lesními pěšinami, které se vinuly skrze 

nádhernou šumavskou krajinu. Poutní cesta  

k této kapli je známá svou duchovní atmosférou, 

kterou podporují jednotlivá zastavení Křížové 

cesty, jež připomínají události spojené s ukři-

žováním Ježíše Krista. Každé zastavení nás na 

chvíli zpomalilo a přimělo zamyslet se nad vý-

znamem těchto symbolických výjevů, které byly 

pečlivě zobrazeny. Kaple samotná působí jakoby 

se vznášela nad krajinou a nabízela klidné místo  

k meditaci a ztišení. 

Stožecká poutní kaple byla původně posta-

vena v roce 1791 poté, co se tradovalo, že zde 

byl nalezen pramen léčivé vody. Kaple se sta-

la důležitým poutním místem a navštěvovali 

ji lidé z širokého okolí. V minulém století však 

začala chátrat, ale naštěstí byla na konci dva-

cátého století znovu objevena a dnes je opět 
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cílem mnoha poutníků a turistů. Po návštěvě 

kaple jsme se rozhodli pokračovat výšlapem na 

Stožeckou skálu, která se nachází v nadmoř-

ské výšce 976 metrů nad mořem a tyčí se nad 

krajinou. Výstup byl náročnější, ale po úchvatné 

cestě lesem jsme byli odměněni dechberoucím 

výhledem z vrcholu. Přírodní scenérie, která se 

nám otevřela, poskytovala pohled na šumavské 

lesy táhnoucí se až k obzoru. Bohužel na někte-

rých místech bylo vidět poškození kůrovcem, se 

kterým se Šumava statečně potýká. Na vrcholu 

Stožecké skály kdysi stála dřevěná rozhledna, 

která je dnes už bohužel minulostí. Někteří z nás 

si na vrcholu udělali krátkou pauzu, aby mohli 

naplno nasát atmosféru tohoto kouzelného mís-

ta a pořídit si několik společných fotografií. 

Po sestupu nám vydatně vyhládlo, a tak jsme 

společně hledali místo, kde se naobědvat. Vy-

hlášená místní restaurace Pstruh byla zaplně-

na doslova do posledního místečka a obsluha 

nestíhala. A tak jsme operativně telefonicky 

oslovili majitelku nedalekého soukromého pen-

zionu U Mauritzů, zda by nás nemohla přijmout. 

Ačkoliv se personál chystal na velkou večerní 

akci s rautem, přesto jsme byli srdečně přivítáni 

v obrovské útulné uzavřené pergole. S velkou 

pohostinností nám byl nabídnutý bohatý výběr 

od polévek až po druhé jídlo. Menu dokonce za-

hrnovalo i bezlepkové varianty pro ty z nás, kteří 

potřebovali speciální stravování. Po vynikajícím 

jídle nás ale ještě čekalo necelých pět kilometrů 

zpět do hotelu. 

Ve čtvrtek 12. září 2024 jsme měli podle propo-

zic připravený další společný výlet. Tentokrát 

trošičku dál, a to do více jak 80 kilometrů vzdá-

lených Českých Budějovic. Přihlásilo se celkem 

33 účastníků. Odjezd byl naplánován těsně po 

snídani. Po příjezdu do metropole jižních Čech 

nás čekal přibližně dvouhodinový rozchod. Tento 

čas jsme strávili objevováním krásy historického 

centra, procházeli se po náměstí Přemysla  

Otakara II. a hledali tzv. „bludný“ kámen, obdi-

vovali okolní barokní a renesanční domy nebo 

navštívili místní kavárny či restaurace a ochut-

návali místní speciality. Bylo zvláštní procházet 

se ve čtvrtek v místech, kde se o tři dny později 

stavěly protipovodňové zábrany. Řeka Malše se 

totiž,  stejně jako na mnoha místech republiky 

jiné toky, vylila ze svého koryta a zaplavila ně-

které části Českých Budějovic. 

Po příjemné procházce městem jsme se společ-

ně přesunuli k národnímu pivovaru Budvar.  

Zde byla naplánována a předem zajištěna pro-

hlídka. Tam nás přivítala naše průvodkyně, paní 

s neskrývaným nadšením pro historii a pivovar-

nictví. Během přibližně hodinového okruhu nás 

provedla výrobními prostorami a zasvětila nás 

do tajů výroby slavného českého ležáku, který 

má v Českých Budějovicích dlouholetou tradici. 

Vrchol celé návštěvy nás čekal ve sklepních pro-

storách, kde jsme měli možnost ochutnat čer-
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stvý ležák přímo z tanku. Zájemci ho pak mohli 

porovnat ještě se speciálním hořčejším výrob-

kem nazvaným „třiatřicítka“. V chladném sklepě, 

kde teplota nepřesahovala dva stupně Celsia 

byla ochutnávka zážitkem pro všechny smysly. 

Na závěr exkurze měli zájemci možnost zakoupit 

si na recepci pivovaru upomínkové předměty  

s logem Budvaru nebo drobné dárky pro své 

blízké. Pak už byl čas vrátit se zpět na hotel. 

Hotel, ve kterém jsme byli ubytováni nabízel 

opravdu bohaté a kvalitní zázemí, které jsme 

během našeho pobytu mohli využívat naplno, 

a to zejména díky nepříznivému počasí, které 

nám bránilo strávit čas venku. Po večeři jsme 

měli k dispozici nejen prostory restaurace, kde 

jsme si mohli zahrát společenské hry, ale i další 

skvělé vybavené části hotelu. Jednou z hlavních 

atrakcí byla wellness zóna, která nabízela bazén 

s protiproudem, ideálním pro relaxační plavání 

a vířivku s kapacitou až pro čtyři osoby, která 

byla skvělým místem pro odpočinek po nároč-

ném dni. Skutečným vrcholem wellness oblasti 

byl ovšem saunový svět, který nabízel několik 

druhů saun a poskytoval tak ideální podmínky 

pro regeneraci těla i mysli. Pro ty, kdo preferovali 

aktivnější odpočinek, měl hotel připravenou také 

společenskou zónu. Ta zahrnovala stolní fotbal, 

šipky, biliard a stoly pro stolní tenis. Díky tomu 

jsme mohli společně trávit večery zábavným  

a rozmanitým způsobem. 

Ani jsme se nenadáli a najednou tu byl pátek  

a čas na odjezd domů. Po snídani jsme se roz-

loučili, odevzdali klíče od pokojů a nalodili se do 

autobusu či aut. Někteří totiž zvolili dopravu po 

vlastní ose. Když jsme odjížděli, byly v Českých 

Žlebech pouze čtyři stupně Celsia a v některých 

částech republiky se začaly rapidně zvedat hla-

diny řek a vylévat se ze svých koryt. To nám bo-

hužel zkazilo celkový dojem z našeho zájezdu. 
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Sbor dobrovolných 
hasičů
Výjezd do obce Údlice
V úterý dne 14. září 2024 vyjeli naši hasiči na 

žádost starosty obce Údlice k padlému stromu. 

V jeho dutině se však nacházelo hnízdo sršňů. 

Nejdříve bylo nutné zajistit předlékařskou po-

moc, neboť jedna osoba dostala žihadlo. Poté 

byla předána zdravotníkům. Dále bylo potřeba 

počkat na zaměstnance firmy ČEZ, neboť spadlý 

strom  přetrhl drát na stožáru elektrického vede-

ní. Až pak se mohli hasiči pustit do odstranění 

sršního hnízda. Poté bylo ještě třeba rozřezat 

kmen stromu a za pomoci výškové techniky jej 

vytáhnout z koryta potoka. Při práci bylo nutné 

také řídit dopravu. Zasahujícími hasiči byli:  

J. Milasevič (řidič), M. Kužílek (velitel) a další 

příslušníci jednotky: J. Michalec, T. Gruss  

a M. Karneth.

podklady a foto Martin Kužílek, velitel jednotky
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Mateřská škola  
a uplynulé čtvrtletí
Naše mateřská škola měla zajištěn prázdninový 

provoz až do 12. července. Ten využila část ro-

dičů pro své děti. Po krátké letní pauze se školka 

znovu otevřela 26. srpna 2024, aby se děti mohly 

plynule vrátit do prostředí školky a zvyknout 

si na nové rutiny. Nový školní rok pak oficiálně 

začal 2. září 2024 a s ním přišlo nových čtrnáct 

děti. Mezi dětmi nastala také změna. Patnáct 

děti se letos stalo předškoláky, a budou se tak 

připravovat na nástup do základní školy. 

Významnou novinkou v organizaci tříd je zave-

dení heterogenního věkového složení.  

Děti v obou třídách jsou věkově promíchané, 

což přináší mnoho výhod. Tato věková pestrost 

umožňuje dětem učit se od sebe navzájem, sdí-

let své zkušenosti, pomáhat si a inspirovat se. 

Mladší děti tak mohou sledovat a napodobovat 

starší kamarády, zatímco starší děti si rozvíjejí 

schopnosti vysvětlovat různé věci „dětským 

způsobem“, což jim pomáhá lépe pochopit  

a upevnit si vlastní dovednosti. 

Pro nové nastupující děti byl od září připraven 

adaptační program, ve kterém měli rodiče mož-

nost doprovázet své děti do třídy a trávit s nimi 

chvíli času ve školce. Tímto způsobem se děti 

pozvolna seznamovaly s prostředím školičky, 

s novými kamarády a s učiteli. Tento program 

výrazně pomohl zmírnit počáteční nejistoty  

a umožnil dětem adaptovat se podle vlastního 

tempa. Adaptace je individuální proces a každý 

malý školáček potřebuje dostatek času a podpo-

ry, aby se cítil v novém prostředí bezpečně. 

Během letních prázdnin ve školce proběhly i ně-

které stavební úpravy, které přinesly další zlep-

šení pro děti i pro personál. Z původních sklado-
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Poplatky za druhé pololetí

vých prostor ve třídě Krtečků byla vybudována 

nová relaxační místnost, kde mají děti možnost 

odpočívat v klidném prostředí. Opravami prošla 

také kuchyně. 

Těšíme se na další školní rok plný zážitků, obje-

vování a vzájemného učení v naší nové upravené 

a přátelské školce!

podklady sl. Pavla Šimanová, Dis.

Upozornění pro občany

Upozorňujeme občany a ostatní majitele nemo-

vitostí v obci, že do konce měsíce listopadu jsou 

splatné tyto poplatky: za odpady a za stočné 

paušální formou. Částka za odpady činí za 

druhé pololetí 375,-- Kč. Za stočné (včetně DPH) 

403,20 Kč. Částku je potřeba vynásobit počtem 

osob, trvale hlášených na čísle popisném.  

V případě objektu, kde není hlášena trvale žádná 

osoba činí poplatek za odpady částku 750,-- Kč 

na rok (lze taktéž zaplatit pololetně). V tomto 

případě se musí stočné hradit formou spotřeby. 

Spotřeba se hlásí do 31. března následujícího 

roku a předkládá se vyúčtování od SČVK, a.s.

Dále bychom chtěli upozornit, že obec  

zřídila nový běžný účet u ČSOB s číslem 

343846390/0300. Sem nyní posílejte veške-

ré poplatky. Nezapomeňte si případně změnit 

trvalé platby. Při placení poplatků do poznámky 

uvádějte jméno s číslem popisným a případně 

uveďte název poplatku. 

Příklad: Novákovi čp. 111 – 4 osoby, popl. odpa-

dy a stočné paušál 2. pol. 24.

V případě nejasností či pochybností směřujte 

své dotazy na tel. číslo úřadu 474 668 117 nebo 

na email: podatelna@drouzkovice.cz. 

Je možné, že jste poplatky uhradili dohromady 

na celý rok. V tom případě považujte upozornění 

za bezpředmětné. 
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Vychází čtvrtletně, 370 výtisků.
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